
 
 
 

23. juni 2021 

I medfør af § 37 i Inatsisartuts forretningsorden stiller jeg hermed følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Har Naalakkersuisut planer om at øge kvoterne for narhvaler i Vestgrønland for i år? 

a. Såfremt der tilvejebringes højere kvote for narhvaler, hvor mange flere dyr vil man allokere og 

hvor vil man allokere kvoterne? 

2. Hvilken planer har Naalakkersuisut af planer for at ændre forvaltningsplanen for narhvaler? 

(Inatsisartutmedlem Aslak W. Jensen, Siumut) 
 
Begrundelse: 
Kvoterne for narhvaler er brugt op i flere steder i Vestgrønland. Som bekendt bliver narhvalerne i 
fællesområderne fanget først i sydligere dele grundet åben vand i modsætning til nordligere dele, 
som endnu har is, så kvoterne bliver brugt op. Vi har nu igen konstateret, at flere bosteder ikke får 
mulighed for at udnytte deres fangstmuligheder, da kvoterne er brugt op grundet uensartede 
forhold omkring issituationen. Jeg vil derfor opfordre Naalakkersuisut om at imødekomme de ramte 
steder med flere kvoter, og vil samtidig efterlyse planer om ændring af forvaltningsplanerne, så man 
løser lignende situationer fremover. 
 
Jeg ser frem til at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 
 


